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Abstract 

The work we are introducing concerns the study of the performance of the 

single acting compression trans-critical machine operating with𝑅744 as refrigerant. 

 A comparative study of the trans-critical cycle at 𝑅744 and of the classical cycle 

working with 𝑅134𝑎is made. 

The work is carried out with the “Cool Pack” software after a thermodynamic 

analysis of the cycles concerned.  

This work allowed us to determine the thermodynamic characteristics of the 

trans-critical cycle, among which an essential factor is the coefficient of 

performance “COP”, and to improve the trans-critical cycle by adding a heat 

exchanger, in order to increase cooling efficiency.  

Therefore, it is proposed to use the trans -critical machine running on 𝑅744 in the 

industrial field, specifically the pharmaceutical industry because this fluid is not 

harmful to the environment and economical  

Key words 

Refrigeration machine, coefficient of performance, trans -critical machine, cooling 

efficiency, heat exchanger, pharmaceutical industry  

 

 ˸ملخص

يتعلق العمل الذي نقدمه بدراسة أداء آلة الضغط عبر الحرجة ذات التمثيل الفردي التي 

.د    تعمل مع ثاني أكسيد الكربون كمبر 𝑅744 

 و الدورة الكلاسيكيةحتم إجراء دراسة مقارنة للدورة عبر الحرجة مع ثاني أكسيد الكربون ن

.        انالتي تعمل مع رباعي فلورو الايث 𝑅134𝑎     

 .لمعنيةا يتم تنفيذ العمل باستخدام برنامج محاكاة بعد تحليل الديناميكا الحرارية للدورات

سمح لنا هذا العمل بتحديد الخصائص الديناميكية الحرارية للدورة عبر الحرجة، ومن بينها 

عامل أساسي هو معامل الأداء، وتحسين الدورة الحرجة بإضافة مبادل حراري، من أجل 

 .زيادة كفاءة التبريد

ُقترح استخدام الآلة الحرجة التي تعمل بثاني أكسيد الكربون في اعي، المجال الصن لذلك، ي

ً في صناعة الأدوية لأن هذا السائل غير ضار بالبيئة واقتصادي  .وتحديدا
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